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Z przedsiębiorcami o sytuacji w Gminie Łagów

Zespół Problemowy ds. sytuacji w Gminie Łagów przy Wojewódzkiej Radzie Dialogu



Z przedsiębiorcami o sytuacji w Gminie Łagów | 2

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Z przedsiębiorcami o sytuacji w Gminie
Łagów | 2

Społecznego spotkał się  z przedsiębiorcami prowadzącymi na terenie gminy wydobycie, aby
przedyskutować możliwe rozwiązania dotyczące istniejących problemów związanych z
uciążliwą dla mieszkańców działalnością zakładów.

Do zadań zespołu, powołanego niedawno przez Wojewódzką Radę Dialogu Społecznego,
należy analizowanie rozwiązań oraz formułowanie opinii i wniosków w zakresie rozwiązania
problemów gminy Łagów, związanych z działaniem na jej terenie kopalń i zakładów
przeróbczych. Podczas pierwszego posiedzenia Zespołu ustalono, że konieczne jest
spotkanie z przedsiębiorcami prowadzącymi wydobycie w Gminie Łagów, by spróbować
wypracować wspólne rozwiązania, które pomogłyby zmniejszyć uciążliwości dla
mieszkańców związane z pyleniem, ruchem i hałasem.

– Dzisiejsze spotkanie zostało wywołane pismem złożonym przez wójta gminy Łagów do
marszałka województwa, który to przekazał sprawę pod obrady naszej Rady. Odbyliśmy w
międzyczasie z panem wójtem spotkanie uzupełniające, wiemy czego władze gminne
oczekują i teraz chodzi o wypracowanie kompromisu. W ciągu kilku lat stworzyliście
państwo ważne zagłębie wydobywcze w naszym województwie i teraz chodzi o to, aby
zmniejszać oddziaływanie na środowisko przy jednoczesnym umożliwieniu państwu dalszego
sensownego wydobycia – mówił Aleksander Kazbiński, przewodniczący Zespołu.
Przedstawił on przedsiębiorcom członków Zespołu i jego funkcjonowanie.

Przedsiębiorcy z gminy Łagów zwracali uwagę na już podjęte w swoich kopalniach działania
mające ograniczyć pylenie, takie jak płukanie czy zraszanie. Argumentowali również, że
zejście z wydobyciem głębiej pod powierzchnię zredukowałoby pylenie pierwotne oraz hałas.

Ustalono, iż konieczna jest budowa wyjazdowych asfaltowych dróg z kopalni, która
zmniejszy pylenie wtórne. Przedsiębiorcy stwierdzili również, że większą jasność w
prowadzeniu ich działalności, wprowadziłby plan zagospodarowania przestrzennego,
którego w gminie Łagów obecnie nie ma.

Podczas spotkania ustalono, że konieczne jest ponownie spotkanie przedsiębiorców z
władzami Gminy by pracować nad konsensusem w tej sytuacji, również biorąc pod uwagę
zaleganie z opłatami i podatkami przez niektórych z nich.

W posiedzeniu uczestniczył również dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i
Środowiska Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego, Sławomir
Neugebauer.
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